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PROTOKÓŁ nr LII/2022 

sesji Rady Miejskiej w Suwałkach 

odbytej w dniu 28 grudnia 2022 r. w godzinach 900 – 1340 

w sali sesyjnej im. Józefa Gajewskiego nr 26  

Urzędu Miejskiego w Suwałkach przy ul. Mickiewicza 1. 

 

Obradom przewodniczył Zdzisław Przełomiec – Przewodniczący Rady Miejskiej w Suwałkach.  

Radni obecni na sesji: 

 

1. Bogdan Bezdziecki  

2. Sylwester Cimochowski  

3. Tadeusz Czerwiecki 

4. Zbigniew Roman De-Mezer 

5. Anna Maria Gawlińska 

6. Krystyna Gwiazdowska 

7. Jacek Juszkiewicz 

8. Mariola Brygida Karpińska  

9. Kamil Klimek 

10. Karol Korneluk 

11. Jarosław Józef Kowalewski 

12. Stanisław Kulikowski 

13. Kamil Lauryn 

14. Jacek Niedźwiedzki 

15. Adam Ołowniuk 

16. Wojciech Pająk 

17. Zdzisław Przełomiec 

18. Jacek Roszkowski 

19. Anna Ruszewska  

20. Jarosław Schabieński   

21. Andrzej Turowski 

22. Łukasz Wojno 

23. Marek Lech Zborowski-Weychman 

 

– Lista obecności radnych stanowi załącznik nr 1 do protokołu.  

 

W obradach uczestniczyli: 

Prezydent Miasta, Zastępcy Prezydenta Miasta Suwałk, naczelnicy niektórych wydziałów 

Urzędu Miejskiego, kierownicy inspekcji, straży, sołtysi, prezesi i dyrektorzy niektórych 

jednostek organizacyjnych.  

– Listy obecności stanowią załączniki nr 2 – 5 do protokołu. 

 

Ad pkt. 1 

Otwarcie obrad. 
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Zdzisław Przełomiec – Przewodniczący Rady Miejskiej otworzył LII sesję Rady Miejskiej  

w Suwałkach, jednocześnie informując, że obrady Rady Miejskiej realizowane są w sposób 

stacjonarny w Urzędzie Miejskim. Dodał, że w sali obrad znajdują się osoby związane z 

zapewnieniem sprawnego przebiegu sesji, radni Rady Miejskiej oraz Panowie Prezydenci. 

Podkreślił, że pozostałe osoby zaproszone do uczestnictwa z uwagi na realizowaną tematykę 

obrad otrzymały link do zalogowania. Dodał również, że sesja jest transmitowana on-line, a 

więc obserwacja ze strony środków masowego przekazu i mieszkańców Miasta jest 

zapewniona.  

 

Zdzisław Przełomiec powitał przybyłe osoby, których udział w obradach jest wymagalny: 

Czesława Renkiewicza – Prezydenta Miasta Suwałk, Romana Rynkowskiego – Zastępcę 

Prezydenta Miasta, Wiesława Stelmacha – Skarbnika Miasta, Mariusza Klimczyka – Sekretarza 

Miasta. Powitał również przedstawicieli prasy, radia i telewizji oraz internautów.  

 

Następnie powitał radnych Rady Miejskiej w Suwałkach i stwierdził, że na 23 radnych 

ustawowego składu Rady w obradach bierze udział 22 radnych, w związku z powyższym 

istnieje wymagane quorum do podejmowania prawomocnych uchwał.  

 

Zdzisław Przełomiec  poinformował, że z początkiem przyszłego roku przestają funkcjonować w 

Suwałkach Sołectwa Dubowo I, Krzywólka i Szwajcaria. Podziękował sołtysom za współpracę, po 

czym nastąpiło wręczanie grawertonów i krótkie przemówienia.  

 

Ad pkt. 2 

Przyjęcie wniosków do porządku obrad.  

 

Zdzisław Przełomiec – Przewodniczący Rady Miejskiej powiedział, że porządek obrad został 

radnym podany przy zawiadomieniu o zwołaniu sesji.  

Radni nie zgłosili uwag do przedstawionego porządku obrad. 

 

Przyjęty został następujący porządek obrad: 

1. Otwarcie sesji Rady Miejskiej w Suwałkach. 

2. Przyjęcie wniosków do porządku obrad. 

3. Przyjęcie Protokołu nr LI/2022 sesji Rady Miejskiej w Suwałkach z dnia  

30 listopada 2022 r. 

4. Informacja o pracy Prezydenta Miasta Suwałk i wykonaniu uchwał Rady Miejskiej w 

Suwałkach od dnia 30 listopada 2022 roku.  

5. Wnioski i oświadczenia radnych. 

6. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie budżetu Miasta Suwałk na 2023 rok.  

7. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej 

Miasta Suwałki na lata 2023-2042.  

8. Informacja z konsultacji społecznych w sprawie Suwalskiego Budżetu Obywatelskiego 

jako części budżetu miasta na 2023 rok.  
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9. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie uchwalenia Miejskiego programu zapobiegania 

przestępczości oraz ochrony bezpieczeństwa obywateli i porządku publicznego na lata 

2023-2026. 

10. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie Statutu Domu Pomocy Społecznej "Kalina" 

w Suwałkach. 

11. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie ustalenia maksymalnej liczby zezwoleń na 

sprzedaż napojów alkoholowych na terenie Miasta Suwałk. 

12. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego 

planu zagospodarowania przestrzennego terenu ograniczonego ulicą Północną, terenem 

kolejowym, ulicą Dąbrówka oraz granicą administracyjną miasta Suwałk. 

13. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego 

planu zagospodarowania przestrzennego terenu obejmującego działki o nr ewid.: 10962/1  

i 12369/2 w Suwałkach. 

14. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wniesienia do Wojewódzkiego Sądu 

Administracyjnego w Białymstoku skargi na rozstrzygnięcie nadzorcze Wojewody 

Podlaskiego.  

15. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przystąpienia Miasta Suwałki do opracowania 

„Miejskiego Planu Adaptacji do zmian klimatu Miasta Suwałki”. 

16. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie uchylenia uchwały Nr XLI/455/05 z dnia  

30 listopada 2005 r. w sprawie poboru podatku od nieruchomości, rolnego i leśnego  

w drodze inkasa oraz określenia inkasentów i wynagrodzenia za inkaso. 

17. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie określenia stawki za 

1 kilometr przebiegu pojazdu będącej podstawą do ustalenia zwrotu kosztów przewozu 

dzieci, młodzieży i uczniów oraz rodziców. 

18. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmian w budżecie miasta na 2022 rok.  

19. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej 

Miasta Suwałki na lata 2022-2040.  

20. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie określenia wydatków, które nie wygasają z 

upływem 2022 roku.   

21. Sprawozdanie z działalności Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej w Suwałkach za 2022 rok.  

22. Przyjęcie Planu kontroli Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej w Suwałkach na 2023 rok. 

23. Informacja o planowanych dyżurach radnych Rady Miejskiej w Suwałkach w 2023 roku. 

24. Informacje i odpowiedzi Prezydenta Miasta Suwałk. 

25. Zakończenie obrad sesji Rady Miejskiej w Suwałkach. 

 

Ad pkt. 3 

Przyjęcie Protokołu nr LI/2022 sesji Rady Miejskiej w Suwałkach z dnia 30 listopada 

2022 r. 

Zdzisław Przełomiec – Przewodniczący Rady Miejskiej poinformował, że zgodnie z § 46 

Statutu Miasta Suwałk protokół obrad z LI/2022 sesji został sporządzony i wyłożony  

do wglądu radnym w Biurze Rady Miejskiej. Radni mogli zgłaszać poprawki lub uzupełnienia 

do protokołu nie później niż w dniu roboczym poprzedzającym sesję Rady Miejskiej, na której 

następuje przyjęcie protokołu, czyli w dniu 27 grudnia 2022 r.  
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W wymienionym terminie do treści protokołu radni nie zgłosili poprawek i uzupełnień,  

wobec powyższego protokół nr LI/2022 sesji Rady Miejskiej w Suwałkach z dnia  

30 listopada 2022 r., został przyjęty. 

 

 

Ad pkt. 4 

Informacja o pracy Prezydenta Miasta Suwałk i wykonaniu uchwał Rady Miejskiej  

w Suwałkach od dnia 30 listopada 2022 roku. 

– Informacja stanowi załącznik nr 6 do protokołu.  

 

Zdzisław Przełomiec – Przewodniczący Rady Miejskiej poinformował, że powyższą 

Informację wszyscy radni otrzymali w materiałach na sesję Rady Miejskiej. 

Uwag i pytań nie wniesiono, wobec czego Informacja o pracy Prezydenta Miasta Suwałk i 

wykonaniu uchwał Rady Miejskiej w Suwałkach od dnia 30 listopada 2022 roku, została 

przyjęta. 

 

 

Ad pkt. 5 

Wnioski i oświadczenia radnych. 

 

Jacek Juszkiewicz powiedział, że w imieniu Klubu radnych „Prawo i Sprawiedliwość” 

chciałby złożyć dwa wnioski. Pierwszy  z nich dotyczył ustanowienia przez Radę Miejską w 

Suwałkach roku 2023 Rokiem Aleksandry Piłsudskiej, która urodziła się w Suwałkach. 

Pokrótce przedstawił biografię ww. osoby. Wspomniał, że Sejm RP w uznaniu jej wybitnej 

działalności niepodległościowej i społecznej ustanowił rok 2023 rokiem Aleksandry 

Piłsudskiej.  

Kolejny wniosek dotyczył nadania nazwy Bulwary im. Wacława Kunca terenom rekreacyjno-

parkowym przyległym bezpośrednio do rzeki Czarnej Hańczy od ul. 1 Maja do mostu przy ul. 

Bakałarzewskiej. Jak powiedział, poprzez tę inicjatywę radni chcą upamiętnić zasłużonego dla 

Suwałk przedsiębiorcę. 

- wniosek stanowi załącznik nr 7 do protokołu 

- wniosek stanowi załącznik nr 8 do protokołu. 

 

Marek Lech Zborowski-Weychman powiedział, że cieszy się z wniosku złożonego przez 

Klub radnych „Prawo i Sprawiedliwość” i uprzedził, że Klub radnych „Łączą nas Suwałki” 

również złoży analogiczny wniosek.  

Następnie wspomniał, że za sprawą interpelacji dotyczącej ustanowienia strefy wolnej od dymu 

tytoniowego ostatnio dużo mówi się o paleniu w mieście. Dodał, że jeden z mieszkańców 

miasta zgłosił problem sprzedawców palących na wejściu do sklepów, co powoduje 

nieprzyjemny zapach w sklepie i jego okolicy. Zaapelował do właścicieli sklepów, aby 

przemyśleli tę sprawę i np. wskazali pracownikom inne miejsce do palenia, aby nie robili tego 

na wejściu do sklepu.  

Następnie powiedział, że w niektórych miastach powstają sklepy socjalne dla osób 
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rekomendowanych przez miejskie ośrodki pomocy społecznej z adresowanymi do nich 

towarami i cenami tych towarów, które mają być o wiele niższe niż te sklepowe. Poprosił, aby 

w miarę możliwości przyjrzeć się temu tematowi i przeanalizować, czy taki sklep nie mógłby 

powstać w Suwałkach.  

Kolejny temat poruszony przez radnego dotyczył stanu dróg w mieście. Jak powiedział nadal 

jest ślisko i zapytał, czy można zrobić coś więcej, aby ulice w mieście były bardziej bezpieczne. 

Zapytał, czego brakuje i w czym mogłaby pomóc Rada Miejska, ponieważ jest problem.  

 

Kamil Lauryn powiedział, że ostatnio zawrzało w mediach społecznościowych, jeśli chodzi o 

Suwalski Ośrodek Kultury i możliwość wynajęcia Sali dla artystów spoza miasta. Zapytał czy 

SOK ma regulamin wynajmu sali, ponieważ od dłuższego czasu artyści stand-upu nie mogą 

wynająć sali i opowiedzieli o tym w mediach społecznościowych. Jak zaznaczył, zarzuty w tej 

sprawie zostały skierowane nie do Prezydenta Miasta ani do Dyrekcji SOK-u, ale do radnych 

Rady Miejskiej, którzy rzekomo nie pozwalają, aby artyści stand-upu wystąpili w Suwałkach. 

Zaznaczył, że on jako radny nie podpisuje się pod takimi stwierdzeniami.  Dodał, że artyści ci 

otrzymują różne odpowiedzi od Dyrekcji SOK-u, natomiast według radnego ich występ na 

pewno zgromadziłby pełną salę i zapewnił zysk. 

 

Wojciech Pająk zawnioskował, aby rozważyć rozwiązanie, które funkcjonuje w Szwecji i 

polega na posypywaniu śliskich chodników żwirem. Jak powiedział, jest to materiał dostępny 

i ekologiczny. Dodał, że w Szwecji nie zamiata się go, ale leży aż do wiosny a potem jest 

zbierany i używany ponownie.  

Kolejny temat poruszony przez radnego dotyczył smogu. Zawnioskował, aby w Suwałkach 

realnie funkcjonowała kontrola spalania śmieci. Poprosił o umożliwienie mieszkańcom 

zgłoszeń również w godzinach późniejszych. Druga rzecz to plan kontroli opracowany przez 

Straż Miejską we współpracy z Wydziałem Ochrony Środowiska. Powiedział, że w Polsce jest 

prawo zakazujące palenia śmieci, mebli itd. więc powinno być respektowane. Dodał, że jest to 

z pewnością trudniejsze w obliczu droższego opału, jednak w Suwałkach nie ma ustawy 

antysmogowej, więc można palić każdym węglem i każdym drewnem, ale nie śmieciami.  

Podkreślił, że od stycznia mieszkańcy będą mieli większy dostęp do programu „Czyste 

powietrze”. Dotacje rosną i dzięki temu można ocieplić dom a co za tym idzie zmniejszyć 

koszty opału. Wspomniał również o miejskim programie dopłat do wymiany źródeł ciepła. 

Na końcu w imieniu radnych Klubu „Łączą nas Suwałki” i Suwalskiego Oddziału Związku 

Piłsudczyków zgłosił wniosek o ustanowienie roku 2023 Rokiem Aleksandry Piłsudskiej.  

 

Mariola Brygida Karpińska zaproponowała, aby docenić pracę osób, które wciąż działają na 

rzecz miasta i zapisały się w jego historii, spotkać się z taka osobą i wręczyć jej symboliczny 

upominek. Jak powiedziała chodzi jej o p. Ewę Sidorek, która pełniła funkcję Zastępcy 

Prezydenta Miasta.  

 

Jacek Niedźwiedzki przypomniał, że w październiku br. wystąpił do Prezydenta Miasta z 

interpelacją dotyczącą zwolnienia osób niepełnosprawnych oraz kierowców przewożących 

osoby niepełnosprawne z opłat za postój w strefie płatnego parkowania w Suwałkach. 

Zacytował odpowiedź, którą otrzymał na tę interpelację. Podkreślił, że nie pytał o to, gdzie są 
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takie miejsca, ale chodziło mu o to, aby ułatwić osobom niepełnosprawnym funkcjonowanie w 

Suwałkach. Wymienił miasta, w których zastosowano proponowane przez niego rozwiązanie. 

Dodał, że w odpowiedzi na interpelację można również przeczytać, że obłożenie miejsc dla 

niepełnosprawnych jest nieznaczne a obserwacje te potwierdza również część radnych, z 

którymi przeprowadzone zostały konsultacje. Poprosił o nazwiska tych radnych.  

Następnie odniósł się do wątku, który poruszył radny Kamil Lauryn dotyczący wynajęcia sali 

w SOK-u przez stand-upera Mateusza Sochę. Jak powiedział, pozwolił sobie napisać do 

Mateusza Sochy oraz jego managera  w tej sprawie, na co otrzymał odpowiedź, że Dyrektor 

SOK-u nie wyraził zgody na wynajem sali oraz że starają się o ten wynajem bezskutecznie od 

dwóch lat. Dodał, że w odpowiedzi można również przeczytać, że biorąc pod uwagę 

popularność Mateusza Sochy oraz fakt, że nie występował jeszcze w Suwałkach odmowy 

wynajmu są niezrozumiałe. Zacytował dalszą część odpowiedzi, jaką otrzymał od managera 

Mateusza Sochy. Następnie zapytał Prezydenta Miasta, co dzieje się z SOK-iem, ponieważ w 

krótkim czasie pojawiają się kolejne problemy, jak np. z Suwalską Orkiestrą Kameralną.  

 

Adam Ołowniuk powiedział, że ponownie chce poruszyć temat pływalni przy ul. Wojska 

Polskiego. Zapytał, czy Zespół ds. oszczędności wyliczył już, ile uda się zaoszczędzić na 

zamknięciu obiektu. Następnie wspomniał o planowanych podwyżkach cen biletów do 

Aquaparku. Jak powiedział, o ile podwyżki same w sobie są zrozumiałe, o tyle kwota o jaką 

wzrosną ceny, już nie, ponieważ indywidulane bilety mają być droższe o ok. 10 zł. Dodał, że 

takie podwyżki przyniosą odwrotny skutek, ponieważ mieszkańcy zaczną rezygnować z 

korzystania z Aquaparku, więc koszty wcale nie będą się bilansować. Poprosił, aby raz jeszcze 

przemyśleć kwestię podwyżek. 

 

Jarosław Schabieński odniósł się do sprawy odśnieżania w mieście, która jest bardzo szeroko 

komentowana. Zwrócił uwagę, że po nieodśnieżonych śliskich chodnikach porusza się wiele 

osób starszych. Ponadto dodał, że na parkingu, którym zajmuje się Miasto również była trudna 

sytuacja a coś takiego nie powinno mieć miejsca. 

 

Ad pkt. 6 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie budżetu Miasta Suwałk na 2023 rok. 

 

Czesław Renkiewicz – Prezydent Miasta Suwałk przedstawił wniosek o podjęcie uchwały – 

stanowi załącznik nr 9 do protokołu. 

– prezentacja stanowi załącznik nr 10 do protokołu. 

 

Zdzisław Przełomiec – Przewodniczący Rady Miejskiej poinformował, że projekt budżetu na 

2023 rok opiniowały komisje Rady Miejskiej w Suwałkach, wypracowane opinie przekazane 

zostały Komisji Finansowo-Budżetowej. Komisja Finansowo-Budżetowa na posiedzeniu w 

dniu 24 listopada 2022 r. wypracowała ostateczną opinię w sprawie budżetu miasta na 2023 

rok. 
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Andrzej Turowski – Przewodniczący Komisji Finansowo – Budżetowej przedstawił opinię 

Komisji. – opinia stanowi załącznik nr 11 do protokołu. 

 

- opinia Komisji Kultury, Sportu i Turystyki stanowi załącznik nr 12 do protokołu. 

- opinia Komisji Oświaty i Wychowania stanowi załącznik nr 13 do protokołu. 

- opinia Komisji Spraw Społecznych i Bezpieczeństwa stanowi załącznik nr 14 do protokołu. 

- opinia Komisji Strategii i Rozwoju Gospodarczego stanowi załącznik nr 15 do protokołu. 

- opinia Komisji Finansowo-Budżetowej stanowi załącznik nr 16 do protokołu. 

 

Zdzisław Przełomiec – Przewodniczący Rady Miejskiej poinformował, że Skład Orzekający 

Regionalnej Izby Obrachunkowej w Białymstoku uchwałą Nr RIO.II-00310-24/2022 z dnia 12 

grudnia 2022  roku w sprawie wyrażenia opinii o projekcie uchwały budżetowej Miasta 

Suwałki na 2023 rok oraz o możliwości sfinansowania planowanego deficytu wydał opinię 

pozytywną. – opinia stanowi załącznik nr 17 do protokołu. 

Następnie głos zabrali przedstawiciele klubów i ugrupowań radnych.  

Marek Lech Zborowski-Weychman - przewodniczący Klubu „Łączą nas Suwałki” 

powiedział, że projekt budżetu na 2023 rok nie jest projektem marzeń, ale jest projektem roku 

trudnego i wynikającym z trudnego roku. Wyraził nadzieję, że kolejne lata będą już tylko 

lepsze. 

Jak zaznaczył to, że przyszłoroczny budżet będzie budżetem trudnym wiedzą wszyscy 

począwszy od rządu a na mieszkańcach kończąc. Rząd widząc trudną sytuację pozwolił na 

zwiększenie deficytu, który siłą rzeczy samorządy będą powiększały ze względu na to, że 

budżet trzeba oprzeć na wskaźnikach inflacyjnych, które nie są optymistyczne.  

Następnie porównał budżet do jachtu. Jak powiedział trzeba wierzyć, że dla Miasta będą 

pomyślne wiatry. Tym żaglowcem władze miasta płyną już kilka lat i wiatry były bardzo 

pomyślne – pozwalały inwestować i się rozwijać. Miasto nie straciło tego czasu i 

zainwestowało, jak powiedział, w dobry silnik i można nim śmiało płynąć do przodu. Dodał, 

że mimo iż te wiatry teraz sprzyjają Miastu mniej, to ma dobry silnik, zapas paliwa, więc port 

jest cały czas w zasięgu. 

Jak powiedział ma nadzieję, że wiatry znów będą pomyślne w 2023 roku i wspólnymi siłami 

uda się osiągnąć cel, jakim jest port, czyli zamknięcie budżetu 31 grudnia 2023 r.  

Wspomniał, że główną część budżetu, jak zawsze, stanowi oświata. Jak powiedział subwencja 

oświatowa nie pokrywa w całości tych wydatków, a powinna zgodnie z ustawami, przynajmniej 

tę część związaną z wynagrodzeniami nauczycieli i pracowników oświaty. Są samorządy, które 

występują do sądu o wyrównanie tej części subwencji. Dodał, że może Miasto też powinno 

pomyśleć o takim rozwiązaniu, jeśli subwencja będzie zbyt niska w stosunku do potrzeb.  

Podkreślił, że Miasto nie może oszczędzać na oświacie i inwestycji w młodzież. Jak powiedział 

prawie 80% wydatków każdej szkoły stanowią pobory nauczycieli a tutaj nie bardzo można 

wdrażać oszczędności. 

Następnie odniósł się do tego, że samorząd nie kreuje już dochodów i ma na to mały wpływ. 

Wspomniał, że dobrze że są pieniądze z Polskiego Ładu i Miastu udaje się je pozyskiwać. 

Następnie podziękował za głosy poparcia i te wstrzymujące, ponieważ jak powiedział przy tak 
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trudnym budżecie i niedomykających się finansach to wspólne zrozumienie jest bardzo 

potrzebne.   

 

Jacek Juszkiewicz – Przewodniczący Klubu Prawo i Sprawiedliwość powiedział, że na 

przestrzeni ostatnich 10 lat budżet bardzo się zmienił. Wynika to m.in. z dynamicznego rozwoju 

budownictwa. Przybyło wiele powierzchni do opodatkowania, szczególnie związanych  

z prowadzeniem działalności gospodarczej, które są wyżej opodatkowane aniżeli budownictwo 

mieszkalne. Jak powiedział w ostatnim czasie powstaje wiele obiektów 

wielkopowierzchniowych do 2 tys. m ², z czego będą konkretne kwoty do budżetu miasta. 

Podkreślił, że widać, jak stan finansów miasta jest powiązany z działalnością gospodarczą. 

Dodał, że na przestrzeni ostatniej dekady widać, że wpływy z różnych źródeł utrzymują dosyć 

stabilnie wysokość dochodu.  

Następnie powiedział, że jeśli chodzi o składowe budżetu widać, że jest czym zarządzać, ale 

trzeba to robić efektywnie, perspektywicznie, ale też brać pod uwagę zagrożenia, choć 

niektórych nie da się przewidzieć, jak chociażby wybuchu wojny na Ukrainie. Podkreślił, że 

samorząd nie może myśleć o państwie, jako o ośrodku pomocy społecznej i oczekiwać, że 

pieniądze będą po prostu wpływały do miejskiej kasy. Powiedział, że trzeba patrzeć szerzej i 

czuć się współodpowiedzialnym za państwo.  

Jeśli chodzi o głosowanie nad budżetem Jacek Juszkiewicz powiedział, że  każdy radny mógłby 

pokazać składniki, które mu się podobają i te, które nie do końca są po jego myśli, bez względu 

na przynależność klubową, jednak głosować trzeba nad całością.  

Następnie odniósł się do tematu inwestycji finansowanych z Polskiego Ładu. Jak  powiedział, 

Prezydent przyznał, że są one znaczne a problem dotyczy zmniejszenia środków na działalność 

operacyjną. Powiedział, że radni klubu „Prawo i Sprawiedliwość” nie mogą zgodzić się na to, 

aby skupiać się tylko na wpływach z PIT-u. Jak zaznaczył te wspływy są, choć mniejsze a 

wynikać to może m.in. z programów rządowych, które obniżyły podatki, podniosły kwotę 

wolną i zwolniły osoby do 26 r.ż. w ogóle z podatków, aby zapewnić im godniejsze zarobki.     

Podkreślił, że to, co niepokoi w budżecie to deficyt, zadłużenie i koszt obsługi tego zadłużenia. 

Powiedział, że Miasto powinno szukać nisz, aby zwiększyć wpływy do budżetu a niekoniecznie 

podwyższać podatki i opłaty lokalne. Dodał, że tutaj dość duży potencjał mają spółki miejskie.  

Następnie powiedział, że z części pieniędzy na inwestycje suwalski samorząd rezygnuje, np. ze 

środków, które zostały przyznane na remont ul. Powstańców Wielkopolskich.  

Przypomniał, że w głosowaniu nad tegorocznym budżetem radni Klubu „Prawo  

i Sprawiedliwość” wstrzymali się od głosu. Dodał, że składali propozycje, które nie zostały 

uwzględnione. Powiedział, że ze względu na to, że wciąż szuka się winnych  

a odpowiedzialność próbuje się kierować na partię rządzącą, jako radni klubu PiS nie mogą 

rekomendować budżetu, który w kwestiach deficytu jest usprawiedliwiany przez działania 

rządowe.   

 

Jacek Niedźwiedzki – Przedstawiciel Ugrupowania Platforma. Nowoczesna Koalicja 

Obywatelska powiedział, że po raz pierwszy w historii miasta na działalność bieżącą Miasto 

musi wziąć kredyt. Podkreślił, że problemy te wynikają z działań rządu, ponieważ z wyliczeń 

Związku Miast Polskich wynika, że miasta znacząco tracą na zmianach podatkowych. 

Powiedział, że Koalicja Obywatelska poprze budżet miasta na 2023 rok.  
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Anna Maria Gawlińska – Przedstawicielka Ugrupowania Mieszkańcy Suwałk powiedziała, 

że w poprzednim roku umawiali się z Prezydentem Miasta na współpracę nad budżetem i – jak 

zaznaczyła – ta współpraca zaistniała. Podkreśliła, że przedłożony przez Prezydenta Miasta 

projekt budżetu na 2023 rok mocno mija się z celami, którymi są bezpieczne finanse 

pozwalające na realizację zadań dla mieszkańców, czyli na żłobki, przedszkola, szkoły, sport, 

kulturę oraz zapewnienie wkładu własnego na inwestycje. Powiedział, że Ugrupowanie jest 

zaniepokojone stanem finansów miasta, ale przyjmuje wyjaśnienia Prezydenta odnośnie utraty 

dochodów w związku z reformą PIT oraz wzrostu kosztów wynikających z inflacji, wzrostu 

kosztów wynagrodzeń oraz wzrostu cen energii.  

Zaznaczyła, że sytuacja kraju związana z pandemią i wojną na Ukrainie wpłynęła z pewnością 

na stan samorządów. Podkreśliła, że w przyszłorocznym budżecie miasta znalazły się środki na 

ważne inwestycje np. dokończenie trasy wschodniej i inne drogi w mieście, modernizację 

budynku przy ul. Sejneńskiej 22, rozbudowę SP nr 4 czy poprawę infrastruktury sportowej w 

szkołach. Jak zaznaczyła tych inwestycji byłoby więcej gdyby nie koszt obsługi kredytów 

zaciągniętych w latach poprzednich.  

Niepokojąca, jak powiedziała, jest też 40-miliniowa przewaga wydatków bieżących nad 

dochodami bieżącymi. Ten niepokój, jak zaznaczyła, wynika w dużej mierze z czynników 

zewnętrznych, ale również z decyzji podejmowanych w latach poprzednich i brakiem 

stworzenia tzw. poduszki finansowej w latach, w których było to możliwe.  

Podkreśliła, że Ugrupowanie Mieszkańcy Suwałk, każdego roku przypomina o tym, aby unikać 

zbędnych wydatków.  

Dodała, że w takich trudnych chwilach trzeba odłożyć na bok politykę i w sposób 

odpowiedzialny i otwarty zacząć naprawiać miasto. Jak powiedziała, Ugrupowanie dostrzega, 

że potrzebna jest systemowa zmiana zasad finansowania samorządów oraz dochodów 

samorządów, ale to od włodarzy wymaga się oszczędnego i racjonalnego wydawania 

publicznych pieniędzy. Zaznaczyła, że to trudne czasy i najtrudniejszy budżet w historii miasta. 

Powiedziała, że nie ma zgody na marnotrawienie środków, ale niedopuszczalne jest również 

oszczędzanie na bezpieczeństwie mieszkańców.  

Nadmieniała, że Ugrupowanie Mieszkańcy Suwałk warunkowo udzieli poparcia dla budżetu 

na rok 2023, ale będzie się bacznie przyglądać jego realizacji.   

 

Czesław Renkiewicz – Prezydent Miasta Suwałk powiedział, że debata nad finansami jest 

zawsze obciążona czynnikiem politycznym. Jak podkreślił, były również wypowiedzi 

merytoryczne i z niektórymi z nich nie może się zgodzić. Chodzi m.in. o zarzut, że Miasto 

zrezygnowało ze środków na remont ul. Powstańców Wielkopolskich. Jak powiedział 

Prezydent dofinansowanie wynosiło 30% a to oznacza, że Miasto musiałoby sfinansować 70% 

ze środków pochodzących z kredytu. Przypomniał, że Mieszkańcy Suwałk zwrócili się do niego 

z postulatem, żeby realizować te inwestycje, które mają stosunkowo wysoki wskaźnik 

dofinansowania.  

Następnie podkreślił, że klub PiS z własnej woli powiedział, że nie będzie brał udziału w 

pracach nad budżetem na przyszły rok, więc pretensje, że coś nie zostało uwzględnione nie 

powinny się pojawiać.  

Podziękował za wszystkie wypowiedzi oraz głosy deklarujące poparcie.  
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Jacek Juszkiewicz odniósł się do wypowiedzi Prezydenta odnośnie tego, że Klub PiS nie chciał 

brać udziału w pracach nad budżetem. Jak powiedział Klub złożył wnioski i czekał na 

informację dotyczącą spotkania z Prezydentem Miasta i takiego zaproszenia nie otrzymał. 

Podkreślił, że nie przypomina sobie, aby padła deklaracja, że Klub PiS nie chce pracować nad 

budżetem.   

 

Więcej uwag i pytań nie wniesiono. Przystąpiono do głosowania nad projektem uchwały. 

– Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 18 do protokołu. 

 

W wyniku głosowania większością głosów („za” – 16 radnych; „przeciw” – 7 radnych) 

uchwała wraz z autopoprawką, została przyjęta. 

 

UCHWAŁA nr LII/676/2022 

RADY MIEJSKIEJ W SUWAŁKACH 

z dnia 28 grudnia 2022 r. 

w sprawie budżetu Miasta Suwałk na 2023 rok. 

– stanowi załącznik nr 19 do protokołu. 

 

 

Ad pkt. 7 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej 

Miasta Suwałki na lata 2023-2042.  

 

Czesław Renkiewicz – Prezydent Miasta Suwałk przedstawił wniosek o podjęcie uchwały – 

stanowi załącznik nr 20 do protokołu. 

 

Zdzisław Przełomiec – Przewodniczący Rady Miejskiej poinformował, że projekt wieloletniej 

prognozy finansowej Miasta Suwałki na lata       2023-2042 opiniowały komisje Rady Miejskiej 

w Suwałkach, wypracowane opinie  przekazane zostały Komisji Finansowo-Budżetowej. 

Komisja Finansowo-Budżetowa na posiedzeniu w dniu 24 listopada br. wypracowała 

ostateczną opinię.  

Andrzej Turowski – Przewodniczący Komisji Finansowo – Budżetowej przedstawił opinię 

Komisji. – opinia stanowi załącznik nr 21 do protokołu. 

 

- opinia Komisji Kultury, Sportu i Turystyki stanowi załącznik nr 22 do protokołu. 

- opinia Komisji Oświaty i Wychowania stanowi załącznik nr 23 do protokołu. 

- opinia Komisji Spraw Społecznych i Bezpieczeństwa stanowi załącznik nr 24 do protokołu. 

- opinia Komisji Strategii i Rozwoju Gospodarczego stanowi załącznik nr 25 do protokołu. 

- opinia Komisji Finansowo-Budżetowej stanowi załącznik nr 26 do protokołu. 

 

Zdzisław Przełomiec – Przewodniczący Rady Miejskiej poinformował, że Skład Orzekający 

Regionalnej Izby Obrachunkowej w Białymstoku uchwałą Nr RIO.II-00311-24/2022 z dnia 12 

grudnia 2022 roku w sprawie wyrażenia opinii o projekcie uchwały Wieloletniej Prognozy 
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Finansowej Miasta Suwałki na lata 2023-2042 wydał opinię pozytywną – opinia stanowi 

załącznik nr 27 do protokołu.  

Uwag i pytań nie wniesiono. Przystąpiono do głosowania nad projektem uchwały. 

– Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 28 do protokołu. 

 

W wyniku głosowania większością głosów („za” – 16 radnych; „przeciw” – 7 radnych) 

uchwała wraz z autopoprawką, została przyjęta. 

 

UCHWAŁA nr LII/677/2022 

RADY MIEJSKIEJ W SUWAŁKACH 

z dnia 28 grudnia 2022 r. 

w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej  

Miasta Suwałki na lata 2023-2042. 

– stanowi załącznik nr 29 do protokołu. 

 

 

Zdzisław Przełomiec – Przewodniczący Rady Miejskiej ogłosił 10-minutową przerwę. 

 

Po wznowieniu obrad Zdzisław Przełomiec – Przewodniczący Rady Miejskiej powitał na sesji 

Jarosława Zielińskiego – Posła na Sejm RP. 

 

Jarosław Zieliński – Poseł RP powiedział, że według niego, pomimo różnych kryzysów, które 

dotykają w ostatnim czasie Polskę i samorządy, nie był to zły czas dla Suwałk. Zwrócił uwagę 

na inwestycje komunalne, które w mieście są realizowane w dużym zakresie i w dobrym 

tempie. Jak zaznaczył, dzieje się to dzięki współpracy rządowo-samorządowo-parlamentarnej, 

która umożliwia  pozyskiwanie środków zewnętrznych na te inwestycje. Wspólnie udało się 

pozyskać kwoty, jakich nigdy wcześniej nie udało się zdobyć z budżetu centralnego m.in. na 

drogi czy budowę spalarni w mieście. Jak podkreślił, dzięki temu wszystkiemu Suwałki 

zmieniają się na lepsze a to motywuje do dalszych działań.  

Następnie podziękował za dotychczasową współpracę i wyraził nadzieję na dalsze udane 

wspólne działania.  

Wspomniał również o decyzji rządu o budowie drogi ekspresowej z Białegostoku przez 

Augustów do węzła Raczki do połączenia z drogą ekspresową S61. Jak powiedział jest to 

decyzja historyczna, ponieważ otwiera inną perspektywę rozwoju regionu z Białymstokiem i 

resztą kraju. Dodał, że potrzeba było dużo zabiegów o to, żeby ta droga znalazła się w planie 

budowy dróg ekspresowych i trwa to od lat. Jak powiedział chodzi tu o zapobieganie 

wykluczeniu komunikacyjnemu, bo gdyby ta trasa miała inny przebieg wówczas Augustów 

byłby odcięty od połączeń ekspresowych.   

Podsumował, że choć nie wszystko jest idealnie, są pozytywne aspekty i warto o nich mówić. 

Na koniec złożył życzenia noworoczne.  

 

Zdzisław Przełomiec – Przewodniczący Rady Miejskiej podziękował za wypowiedź, 

współpracę i wsparcie suwalskiej samorządu na rzecz mieszkańców miasta.  
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Ad pkt. 8 

Informacja z konsultacji społecznych w sprawie Suwalskiego Budżetu Obywatelskiego 

jako części budżetu miasta na 2023 rok.  

– Informacja stanowi załącznik nr 30 do protokołu. 

 

Zdzisław Przełomiec – Przewodniczący Rady Miejskiej powiedział, że powyższa Informacja 

była przedmiotem posiedzenia: Komisji Oświaty i Wychowania w dniu 19 grudnia br., Komisji 

Ekologii, Kultury, Sportu i Turystyki w dniu 19 grudnia br., Komisji Spraw Społecznych i 

Bezpieczeństwa w dniu 20 grudnia br., Komisji Strategii i Rozwoju Gospodarczego w dniu 21 

grudnia br. oraz Komisji Finansowo – Budżetowej w dniu 28 grudnia br. Dodał, że Członkowie 

Komisji nie wnieśli uwag do przedłożonego materiału.  

Radni nie mieli uwag do przedłożonego materiału wobec czego Informacja z konsultacji 

społecznych w sprawie Suwalskiego Budżetu Obywatelskiego jako części budżetu miasta na 

2023 rok, została przyjęta. 

 

 

Ad pkt. 9 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie uchwalenia Miejskiego programu 

zapobiegania przestępczości oraz ochrony bezpieczeństwa obywateli i porządku 

publicznego na lata 2023-2026. 

 

Czesław Renkiewicz – Prezydent Miasta Suwałk przedstawił wniosek o podjęcie uchwały – 

stanowi załącznik nr 31 do protokołu. 

 

Kamil Lauryn – Przewodniczący Komisji Spraw Społecznych i Bezpieczeństwa przedstawił 

opinię Komisji. – opinia stanowi załącznik nr 32 do protokołu. 

 

Uwag i pytań nie wniesiono. Przystąpiono do głosowania nad projektem uchwały. 

– Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 33 do protokołu. 

 

W wyniku głosowania większością głosów („za” – 20 radnych; 3 osoby nie wzięły udziału 

w głosowaniu) uchwała, została przyjęta. 

 

UCHWAŁA nr LII/678/2022 

RADY MIEJSKIEJ W SUWAŁKACH 

z dnia 28 grudnia 2022 r. 

w sprawie uchwalenia Miejskiego programu zapobiegania przestępczości oraz ochrony 

bezpieczeństwa obywateli i porządku publicznego na lata 2023-2026. 

– stanowi załącznik nr 34 do protokołu. 

 

Ad pkt. 10 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie Statutu Domu Pomocy Społecznej "Kalina" 

w Suwałkach. 
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Czesław Renkiewicz – Prezydent Miasta Suwałk przedstawił wniosek o podjęcie uchwały – 

stanowi załącznik nr 35 do protokołu. 

 

Kamil Lauryn – Przewodniczący Komisji Spraw Społecznych i Bezpieczeństwa przedstawił 

opinię Komisji. – opinia stanowi załącznik nr 36 do protokołu. 

 

Uwag i pytań nie wniesiono. Przystąpiono do głosowania nad projektem uchwały. 

– Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 37 do protokołu. 

 

W wyniku głosowania większością głosów („za” – 18 radnych; 5 osób nie wzięło udziału w 

głosowaniu) uchwała, została przyjęta. 

 

UCHWAŁA nr LII/679/2022 

RADY MIEJSKIEJ W SUWAŁKACH 

z dnia 28 grudnia 2022 r. 

w sprawie Statutu Domu Pomocy Społecznej "Kalina" w Suwałkach. 

– stanowi załącznik nr 38 do protokołu. 

 

 

Ad pkt. 11 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie ustalenia maksymalnej liczby zezwoleń na 

sprzedaż napojów alkoholowych na terenie Miasta Suwałk. 

 

Czesław Renkiewicz – Prezydent Miasta Suwałk przedstawił wniosek o podjęcie uchwały – 

stanowi załącznik nr 39 do protokołu. 

 

Zdzisław Przełomiec poinformował, że zgodnie z art. 12 ust. 5 ustawy z dnia  

26 października 1982 r. o wychowaniu w trzeźwości i przeciwdziałaniu alkoholizmowi, projekt 

uchwały został przekazany jednostkom pomocniczym gminy - sołectwom celem zasięgnięcia 

opinii. Do przedłożonego materiału nie wniesiono uwag, ani zastrzeżeń. – opinie stanowią 

załącznik nr 40, 41, 42 do protokołu. 

 

Kamil Lauryn – Przewodniczący Komisji Spraw Społecznych i Bezpieczeństwa przedstawił 

opinię Komisji. – opinia stanowi załącznik nr 43 do protokołu. 

 

Tadeusz Czerwiecki – Przewodniczący Komisji Strategii i Rozwoju Gospodarczego 

przedstawił opinię Komisji. – opinia stanowi załącznik nr 44 do protokołu. 

 

Andrzej Turowski – Przewodniczący Komisji Finansowo – Budżetowej przedstawił opinię 

Komisji. – opinia stanowi załącznik nr 45 do protokołu. 

 

Uwag i pytań nie wniesiono. Przystąpiono do głosowania nad projektem uchwały. 

– Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 46 do protokołu. 
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W wyniku głosowania większością głosów („za” – 18 radnych; wstrzymał się od głosu – 1 

radny; 4 osoby nie wzięły udziału w głosowaniu) uchwała, została przyjęta. 

 

UCHWAŁA nr LII/680/2022 

RADY MIEJSKIEJ W SUWAŁKACH 

z dnia 28 grudnia 2022 r. 

zmieniająca uchwałę w sprawie ustalenia maksymalnej liczby zezwoleń na sprzedaż 

napojów alkoholowych na terenie Miasta Suwałk. 

– stanowi załącznik nr 47 do protokołu. 

 

Ad pkt. 12 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego 

planu zagospodarowania przestrzennego terenu ograniczonego ulicą Północną, terenem 

kolejowym, ulicą Dąbrówka oraz granicą administracyjną miasta Suwałk. 

 

Czesław Renkiewicz – Prezydent Miasta Suwałk przedstawił wniosek o podjęcie uchwały – 

stanowi załącznik nr 48 do protokołu. 

 

Tadeusz Czerwiecki – Przewodniczący Komisji Strategii i Rozwoju Gospodarczego 

przedstawił opinię Komisji. – opinia stanowi załącznik nr 49 do protokołu. 

  

Uwag i pytań nie wniesiono. Przystąpiono do głosowania nad projektem uchwały. 

– Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 50 do protokołu. 

 

W wyniku głosowania większością głosów („za” – 18 radnych; 5 osób nie wzięło udziału w 

głosowaniu) uchwała, została przyjęta. 

 

UCHWAŁA nr LII/681/2022 

RADY MIEJSKIEJ W SUWAŁKACH 

z dnia 28 grudnia 2022 r. 

w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego terenu ograniczonego ulicą Północną, terenem kolejowym, ulicą 

Dąbrówka oraz granicą administracyjną miasta Suwałk. 

– stanowi załącznik nr 51 do protokołu. 

 

 

Ad pkt. 13 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego 

planu zagospodarowania przestrzennego terenu obejmującego działki o nr ewid.: 10962/1 

i 12369/2 w Suwałkach. 

 

Czesław Renkiewicz – Prezydent Miasta Suwałk przedstawił wniosek o podjęcie uchwały – 

stanowi załącznik nr 52 do protokołu. 
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Tadeusz Czerwiecki – Przewodniczący Komisji Strategii i Rozwoju Gospodarczego 

przedstawił opinię Komisji. – opinia stanowi załącznik nr 53 do protokołu. 

 

Uwag i pytań nie wniesiono. Przystąpiono do głosowania nad projektem uchwały. 

– Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 54 do protokołu. 

 

W wyniku głosowania większością głosów („za” – 16 radnych; 7 osób nie wzięło udziału w 

głosowaniu) uchwała, została przyjęta. 

 

UCHWAŁA nr LII/682/2022 

RADY MIEJSKIEJ W SUWAŁKACH 

z dnia 28 grudnia 2022 r. 

w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego terenu obejmującego działki o nr ewid.: 10962/1 i 12369/2 w Suwałkach 

– stanowi załącznik nr 55 do protokołu. 

 

 

Ad pkt. 14 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wniesienia do Wojewódzkiego Sądu 

Administracyjnego w Białymstoku skargi na rozstrzygnięcie nadzorcze Wojewody 

Podlaskiego. 

 

Czesław Renkiewicz – Prezydent Miasta Suwałk przedstawił wniosek o podjęcie uchwały – 

stanowi załącznik nr 56 do protokołu. 

 

Uwag i pytań nie wniesiono. Przystąpiono do głosowania nad projektem uchwały. 

– Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 57 do protokołu. 

 

W wyniku głosowania większością głosów („za” – 14 radnych; „przeciw” – 1 radny; 

wstrzymał się od głosu – 2 radnych; 6 osób nie wzięło udziału w głosowaniu) uchwała, 

została przyjęta. 

UCHWAŁA nr LII/683/2022 

RADY MIEJSKIEJ W SUWAŁKACH 

z dnia 28 grudnia 2022 r. 

w sprawie wniesienia do Wojewódzkiego Sądu Administracyjnego w Białymstoku skargi 

na rozstrzygnięcie nadzorcze Wojewody Podlaskiego. 

– stanowi załącznik nr 58 do protokołu. 

 

Ad pkt. 15 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przystąpienia Miasta Suwałki do opracowania 

„Miejskiego Planu Adaptacji do zmian klimatu Miasta Suwałki”. 
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Czesław Renkiewicz – Prezydent Miasta Suwałk przedstawił wniosek o podjęcie uchwały – 

stanowi załącznik nr 59 do protokołu. 

 

Bogdan Bezdziecki – Przewodniczący Komisji Ekologii, Kultury, Sportu i Turystyki 

przedstawił opinię Komisji – opinia stanowi załącznik nr 60 do protokołu. 

 

Tadeusz Czerwiecki – Przewodniczący Komisji Strategii i Rozwoju Gospodarczego 

przedstawił opinię Komisji – opinia stanowi załącznik nr 61 do protokołu. 

 

Wojciech Pająk powiedział, że miejski plan adaptacji do zmian klimatycznych brzmi, jak 

skomplikowany dokument, natomiast bardzo konkretnie dotyczy tego, co się w mieście dzieje 

nawet obecnie. Jak powiedział zmienia się klimat, można się spodziewać więcej opadów 

śniegu, deszczu, wichur itd. Skutkom tych zjawisk atmosferycznych trzeba przeciwdziałać i 

służą temu różne wynalazki wymyślane przez inżynierów, ale potrzebne jest również 

uwolnienie przestrzeni od powszechnej tzw. betonozy. Jak zaznaczył ma duże nadzieje 

związane z tym dokumentem i zachęcił, aby na te tematy dyskutować m.in. na posiedzeniach 

Komisji Ekologii, Kultury, Sportu i Turystyki. 

 

Uwag i pytań nie wniesiono. Przystąpiono do głosowania nad projektem uchwały. 

– Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 62 do protokołu. 

 

W wyniku głosowania większością głosów („za” – 16 radnych; wstrzymał się od głosu – 2 

radnych; 5 osób nie wzięło udziału w głosowaniu) uchwała, została przyjęta. 

 

UCHWAŁA nr LII/684/2022 

RADY MIEJSKIEJ W SUWAŁKACH 

z dnia 28 grudnia 2022 r. 

w sprawie przystąpienia Miasta Suwałki do opracowania „Miejskiego Planu Adaptacji 

do zmian klimatu Miasta Suwałki”. 

– stanowi załącznik nr 63 do protokołu. 

 

 

Ad pkt. 16 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie uchylenia uchwały Nr XLI/455/05 z dnia 30 

listopada 2005 r. w sprawie poboru podatku od nieruchomości, rolnego i leśnego w drodze 

inkasa oraz określenia inkasentów i wynagrodzenia za inkaso. 

Czesław Renkiewicz – Prezydent Miasta Suwałk przedstawił wniosek o podjęcie uchwały – 

stanowi załącznik nr 64 do protokołu. 

 

Andrzej Turowski – Przewodniczący Komisji Finansowo – Budżetowej przedstawił opinię 

Komisji. – opinia stanowi załącznik nr 65 do protokołu. 

 

Więcej uwag i pytań nie wniesiono. Przystąpiono do głosowania nad projektem uchwały. 



17 
 

– Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 66 do protokołu. 

 

W wyniku głosowania większością głosów („za” – 18 radnych; 5 osób nie wzięło udziału w 

głosowaniu) uchwała, została przyjęta. 

 

UCHWAŁA nr LII/685/2022 

RADY MIEJSKIEJ W SUWAŁKACH 

z dnia 28 grudnia 2022 r. 

w sprawie uchylenia uchwały Nr XLI/455/05 z dnia 30 listopada 2005 r. w sprawie 

poboru podatku od nieruchomości, rolnego i leśnego w drodze inkasa oraz określenia 

inkasentów i wynagrodzenia za inkaso. 

– stanowi załącznik nr 67 do protokołu. 

 

 

Ad pkt. 17 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie określenia stawki 

za 1 kilometr przebiegu pojazdu będącej podstawą do ustalenia zwrotu kosztów przewozu 

dzieci, młodzieży i uczniów oraz rodziców. 

 

Czesław Renkiewicz – Prezydent Miasta Suwałk przedstawił wniosek o podjęcie uchwały – 

stanowi załącznik nr 68 do protokołu. 

 

Andrzej Turowski – Przewodniczący Komisji Finansowo – Budżetowej przedstawił opinię 

Komisji. – opinia stanowi załącznik nr 69 do protokołu. 

 

Uwag i pytań nie wniesiono. Przystąpiono do głosowania nad projektem uchwały. 

– Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 70 do protokołu. 

 

W wyniku głosowania większością głosów („za” – 18 radnych; 5 osób nie wzięło udziału w 

głosowaniu) uchwała, została przyjęta. 

 

UCHWAŁA nr LII/686/2022 

RADY MIEJSKIEJ W SUWAŁKACH 

z 28 grudnia 2022 r. 

w sprawie zmiany uchwały w sprawie określenia stawki za 1 kilometr przebiegu pojazdu 

będącej podstawą do ustalenia zwrotu kosztów przewozu dzieci,  

młodzieży i uczniów oraz rodziców. 

– stanowi załącznik nr 71 do protokołu. 

 

Ad pkt. 18 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmian w budżecie miasta na 2022 rok. 

 

Czesław Renkiewicz – Prezydent Miasta Suwałk przedstawił wniosek o podjęcie uchwały – 

stanowi załącznik nr 72 do protokołu. 
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Andrzej Turowski – Przewodniczący Komisji Finansowo – Budżetowej przedstawił opinię 

Komisji. – opinia stanowi załącznik nr 73 do protokołu. 

 

Uwag i pytań nie wniesiono. Przystąpiono do głosowania nad projektem uchwały. 

– Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 74 do protokołu. 

 

W wyniku głosowania większością głosów („za” – 15 radnych; „przeciw” – 3 radnych; 

wstrzymał się od głosu – 2 radnych; 3 osoby nie wzięły udziału w głosowaniu) uchwała, 

została przyjęta. 

UCHWAŁA nr LII/687/2022 

RADY MIEJSKIEJ W SUWAŁKACH 

z dnia 28 grudnia 2022 r. 

w sprawie zmian w budżecie miasta na 2022 rok. 

– stanowi załącznik nr 75 do protokołu. 

 

Ad pkt. 19 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej 

Miasta Suwałki na lata 2022-2040. 

 

Czesław Renkiewicz – Prezydent Miasta Suwałk przedstawił wniosek o podjęcie uchwały – 

stanowi załącznik nr 76 do protokołu. 

 

Andrzej Turowski – Przewodniczący Komisji Finansowo – Budżetowej przedstawił opinię 

Komisji. – opinia stanowi załącznik nr 77 do protokołu. 

 

Więcej uwag i pytań nie wniesiono. Przystąpiono do głosowania nad projektem uchwały. 

– Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 78 do protokołu. 

 

W wyniku głosowania większością („za” – 15 radnych; „przeciw” – 2 radnych; wstrzymał 

się od głosu – 2 radnych; 4 osoby nie wzięły udziału w głosowaniu) uchwała, została 

przyjęta. 

UCHWAŁA nr LII/688/2022 

RADY MIEJSKIEJ W SUWAŁKACH 

z dnia 28 grudnia 2022 r. 

w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej Miasta Suwałki  

na lata 2022-2040. 

– stanowi załącznik nr 79 do protokołu. 

 

 

Ad pkt. 20 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie określenia wydatków, które nie wygasają z 

upływem 2022 roku. 
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Czesław Renkiewicz – Prezydent Miasta Suwałk przedstawił wniosek o podjęcie uchwały – 

stanowi załącznik nr 80 do protokołu. 

 

Andrzej Turowski – Przewodniczący Komisji Finansowo – Budżetowej przedstawił opinię 

Komisji. – opinia stanowi załącznik nr 81 do protokołu. 

 

Więcej uwag i pytań nie wniesiono. Przystąpiono do głosowania nad projektem uchwały. 

– Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 82 do protokołu. 

 

W wyniku głosowania większością głosów („za” – 18 radnych; wstrzymał się od głosu – 1 

radny; 4 osoby nie wzięły udziału w głosowaniu) uchwała, została przyjęta. 

 

UCHWAŁA nr LII/689/2022 

RADY MIEJSKIEJ W SUWAŁKACH 

z dnia 28 grudnia 2022 r. 

w sprawie określenia wydatków, które nie wygasają z upływem 2022 roku. 

– stanowi załącznik nr 83 do protokołu. 

 

 

Ad pkt. 21  

Sprawozdanie z działalności Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej w Suwałkach  

za 2022 rok. 

– Sprawozdanie stanowi załącznik nr 84 do protokołu.  

 

Zdzisław Przełomiec – Przewodniczący Rady Miejskiej poinformował, że zgodnie z § 63 ust. 

1 Statutu Miasta Suwałk Komisja Rewizyjna przedstawia Radzie sprawozdanie z realizacji 

rocznego planu kontroli. 

Uwag i pytań nie wniesiono. Przystąpiono do głosowania nad projektem uchwały. 

– Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 85 do protokołu. 

 

W wyniku głosowania większością głosów („za” – 16 radnych; 7 osób nie wzięło udziału w 

głosowaniu) sprawozdanie, zostało przyjęte. 

 

Ad pkt. 22 

Przyjęcie Planu kontroli Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej w Suwałkach na 2023 rok. 

– Materiał stanowi załącznik nr 86 do protokołu.  

 

Zdzisław Przełomiec – Przewodniczący Rady Miejskiej poinformował, że zgodnie z przepisem 

art. 21 ust. 3 ustawy z dnia 8 marca 1990 r. o samorządzie gminnym komisje przedkładają Radzie 

Plany pracy, a stosownie do § 56 ust. 2 Statutu Miasta Suwałk Komisja Rewizyjna działa  

na podstawie rocznego Planu kontroli. Dodał, że w/w plan został przez Komisję Rewizyjną 

opracowany i przedłożony Radzie. 

 

Uwag i pytań nie wniesiono. Przystąpiono do głosowania nad projektem uchwały. 
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– Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 87 do protokołu. 

W wyniku głosowania większością głosów („za” – 18 radnych; 5 osób nie wzięło udziału w 

głosowaniu) sprawozdanie, zostało przyjęte. 

 

 

Ad pkt. 23 

Informacja o planowanych dyżurach radnych Rady Miejskiej w Suwałkach w 2023 roku. 

– Materiał stanowi załącznik nr 88 do protokołu. 

  

Zdzisław Przełomiec poinformował, że zgodnie z przyjętą zasadą, radni Rady Miejskiej w 

Suwałkach ustalają harmonogram przyjęć obywateli na kolejny rok kalendarzowy. 

 

Uwag i pytań nie wniesiono wobec czego Informacja o planowanych dyżurach radnych Rady 

Miejskiej w Suwałkach w 2023 roku, została przyjęta. 

 

Ad pkt. 24 

Informacje i odpowiedzi Prezydenta Miasta Suwałk. 

 

Czesław Renkiewicz – Prezydent Miasta Suwałk odniósł się do wniosku Jacka Juszkiewicza 

dotyczącego ustanowienia roku 2023 rokiem Aleksandry Piłsudskiej. Jak powiedział temat jest 

do zagospodarowania. Związek Piłsudczyków również wystąpił z takim wnioskiem, aby 

upamiętnić Aleksandrę Piłsudską pomnikiem lub popiersiem. Dodał, że radni muszą sami 

podjąć decyzję odnośnie tej sprawy, przedłożyć projekt uchwały i go przegłosować.  

Jeśli chodzi o nadanie imienia Wacława Kunca suwalskim bulwarom powiedział, że była w tej 

sprawie interpelacja radnego Jacka Roszkowskiego. Prezydent powiedział, że trzeba 

zastanowić się nad obszarem, który jest wskazany we wniosku złożonym przez radnego Jacka 

Juszkiewicza. Dodał, że nad tą sprawą powinni pochylić się radni i podjąć decyzję. Zaznaczył, 

że według niego obszar ten powinien być mniejszy. 

Jeśli chodzi o wypowiedź Marka Zborowskiego-Weychmana dotyczącą dymu tytoniowego 

powiedział, że traktuje tę wypowiedź, jako apel wyrażony na sesji Rady Miejskiej.  

Odnośnie pomysłu utworzenia sklepów socjalnych powiedział, że rzeczywiście jest taka forma 

działalności, skierowana do osób ubogich, wymagających wsparcia. Dodał, że z tego co udało 

mu się zorientować sklepy te są w części prowadzone przez NGO-sy i tak też według niego 

powinno być to realizowane. Powiedział, że warto zastanowić się nad tym tematem, bo takiej 

działalności w mieście jeszcze nie ma. Podkreślił, że w Suwałkach działa szereg spółdzielni 

socjalnych i to one mogłyby pomyśleć nad założeniem takiego sklepu. Dodał też, że temat 

wymaga szerszego rozpoznania, m.in. na jakich zasadach działają sklepy, skąd brać 

zaopatrzenie itd.  

 

Następnie nawiązał do wypowiedzi dotyczącej śliskich dróg w mieście. Jak zaznaczył 

wielokrotnie już publicznie wyrażał swoją opinię na temat zimowego utrzymania dróg w 

mieście. Podkreślił, że nie jest zadowolony, jak to wygląda o czym, poinformował również 

osobę odpowiedzialną za realizację tego zadania w mieście. Dodał, że ma zainstalowaną 

aplikację, dzięki której widzi, ile sprzętu pracuje aktualnie na suwalskich ulicach a ile stoi w 
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bazie. Powiedział, że dostrzega jakiś problem związany z właściwą organizacją pracy, 

ponieważ potencjał sprzętowy i kadrowy jest. Jeśli będzie trzeba Miasto dokupi sól, mimo że 

jest ona teraz o wiele droższa niż dotychczas. Dodał, że są to wydatki, które trzeba ponieść, 

ponieważ chodzi o bezpieczeństwo mieszkańców.  

Odwołał się również do pomysłu Wojciecha Pająka, który mówił, że na chodnikach 

niekoniecznie trzeba sypać sól, ale może być to piasek czy żwir. I nad tym trzeba się  

zastanowić. 

Jak powiedział, w poprzednich latach miasto było postrzegane, jako takie, które dobrze radzi 

sobie z zimowym utrzymaniem dróg, tak teraz takich głosów już nie słychać.  

Powiedział, że taka sytuacja martwi, ponieważ środki finansowe, które Miasto zaangażowało 

w ZDiZ są duże, kupowane są sprzęty itd. Dodał, że jeśli brakuje kierowców można 

poprzesuwać pracowników z innych jednostek. Podkreślił, że główny problem tkwi w 

organizacji pracy.  

 

Jeśli chodzi o wypowiedź Kamila Lauryna powiedział, że pierwszy raz słyszy o problemach 

z wynajęciem sali przez stand-uperów. Dodał, że na ten temat wypowie się Ignacy Ołów –

Dyrektor Suwalskiego Ośrodka Kultury.  

 

Następnie odniósł się do wypowiedzi Wojciecha Pająka dotyczącej smogu. Podkreślił, że 

jakość powierza w mieście spadła a dzięki czujnikom wiadomo, w jakich miejscach jest lepiej 

a w jakich gorzej. Podkreślił, że w poprzednich latach wyglądało to lepiej a wynika to z faktu 

wzrostu cen opału. Jak powiedział mieszkańcy palą tym, co mają o czym świadczy m.in. 

zmniejszająca się liczba odpadów komunalnych w mieście.   

Dodał, że na temat prowadzenia kontroli, czym palą mieszkańcy wypowie się Grzegorz 

Kosiński – Komendant Straży Miejskiej.   

 

Kolejno odpowiedział na pytanie zadane przez Jacka Niedźwiedzkiego dotyczące miejsc 

parkingowych dla niepełnosprawnych. Jak zaznaczył w odpowiedzi na interpelację w tej 

sprawie napisał, że nie ma potrzeby wprowadzania zmian w kwestii strefy płatnego parkowania.  

Dodał, że z jego obserwacji wynika, że niebieskie miejsca dla niepełnosprawnych bardzo często 

są niezagospodarowane, więc nie dostrzega problemu i dlatego nie chciałby bezkrytycznie 

przenosić wzorców z innych miast do Suwałk. Zaznaczył, że nie jest jedyną osobą, która 

posiada inicjatywę uchwałodawczą, dlatego projekt uchwały mogą przygotować również radni 

czy grupa mieszkańców. Dodał, że nad tematem powinni pochylić się radni i jeśli dojdą do 

wniosku, że trzeba wprowadzić korektę w strefie płatnego parkowania, wówczas powinni 

przygotować projekt uchwały.  

 

Następnie Czesław Renkiewicz odniósł się do pytania Adama Ołowiuka o oszczędności, jakie 

wynikają z zamknięcia pływalni przy ul. Wojska Polskiego. Prezydent Miasta powiedział, że 

jest to 600 tys. zł rocznie. W tym roku udało się zaoszczędzić 240 tys. zł. Jeśli chodzi o korektę 

cennika za korzystanie z obiektów sportowych, którymi zarządza Ośrodek Sportu i Rekreacji, 

trwają prace nad tym tematem. Dodał, że musiał przyhamować te prace, ponieważ okazało się, 

że skutki tych podwyżek są zbyt daleko idące w stosunku do klubów sportowych i byłyby 

znacznie bardziej obciążone w porównaniu do tego, co płacą obecnie. Polecił przygotowanie 
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innych wariantów i na podstawie tego trzeba będzie wybrać opcję, która będzie godziła i jedną 

i drugą stronę tak, aby nie przesadzić we wzrostem opłat.   

Jeśli chodzi o cennik biletów do Aquaparku zapowiedział, że w tej sprawie głos zabierze 

Waldemar Borysewicz – Dyrektor OSiR. 

 

W temacie poruszonym przez Jarosława Schabieńskiego odnośnie odśnieżania chodników 

powiedział, że tak, jak mówił już wcześniej, za odśnieżanie niektórych chodników odpowiadają 

właściciele posesji a za niektóre Miasto, czyli Zarząd Dróg i Zieleni. Kompetencje do 

sprawdzania stanu chodników ma Straż Miejska. 

 

Ignacy Ołów – Dyrektor Suwalskiego Ośrodka Kultury powiedział, że jeśli chodzi o kwestię 

wynajmu sali, to w kontrakcie ma zapisane realizację i promocję działań kulturalnych i 

artystycznych zwłaszcza o wysokim poziomie artystycznym i twórczym wykraczające poza 

ramy popkultury. Dodał, że ma również zapis cyt. „dyrektor zobligowany jest do zapewnienia 

oferty kulturalnej na wysokim poziomie artystycznym odpowiadającej potrzebom odbiorców a 

w szczególności mieszkańców Suwałk”. Podkreślił, że jeśli chodzi o kwestię stand-up według 

niego trudno zaliczyć to do kultury. Dodał, że jeśli zgodzi się na wydarzenie o małych 

wartościach kulturalnych nie wie, czy coś dobrego z tego wyniknie.  

Zaznaczył, że obejrzał występ stan-upera Mateusza Sochy i ma mieszane uczucia, ponieważ 

jest ona przepełniona wulgaryzmami. Jeśli zgodzi się na wynajęcie sali jednemu artyście, który 

reprezentuje tego rodzaju kulturę, będzie musiał wynajmować również innym. Wymienił 

artystów, którzy mają wystąpić w SOK-u i jak powiedział oferta jest różnorodna tak, aby każdy 

mógł znaleźć coś dla siebie. Podkreślił, że nie mówi nie, ale może zaprosić stan-upera np. w 

tygodniu, ponieważ w weekendy nie ma już terminu. Zapytał jednak, kto będzie ponosił 

odpowiedzialność za taki występ, jeśli przyjdzie na niego młodzież, ponieważ on tego nie 

popiera i nie chce ponosić odpowiedzialności za propagowanie tego typu wydarzeń.  

 

Waldemar Borysewicz – Dyrektor Ośrodka Sportu i Rekreacji powiedział, że jest 

przygotowany nowy cennik, który  został zaakceptowany i ma być wprowadzony od 1 stycznia. 

Dodał, że ceny zostały zweryfikowane w wielu obiektach nie tylko w Aquaparku. Jeśli chodzi 

właśnie o cennik w Aquaparku bilety indywidualne zostały podniesione średnio o 10 zł, 

natomiast karnety od kilku do kilkunastu %. Jeśli chodzi o 10 zł podwyżkę powiedział, że OSiR 

wziął pod uwagę wzrost cen energii elektrycznej, energii cieplnej i płacy minimalnej. 

Natomiast, jak zaznaczył, nie została wzięta pod uwagę kolejna podwyżka ciepła, o której 

znowu poinformowało Przedsiębiorstwo Energetyki Cieplnej, jak również wzrost cen chemii 

basenowej, serwisu zewnętrznego urządzeń, remonty bieżące czy przeglądy techniczne.  

Dodał, że jeśli chodzi o opłaty, które do tej pory ponosił Aquapark to koszt energii elektrycznej 

po starych cenach wynosił za 2022 rok ponad 1,4 mln zł a za ciepło 950 tys. zł.  

 

Grzegorz Kosiński – Komendant Straży Miejskiej odniósł się do tematu smogu w mieście. 

Powiedział, że sprawa jest poważna a Straż Miejska bardzo poważnie traktuje wszystkie 

zgłoszenia, które do niej wpływają i każde z nich jest sprawdzane. Jak zaznaczył na podstawie 

ustawy o ochronie środowiska i odpowiednich upoważnień Straż Miejska może od godziny 
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6:00 do 22:00 wejść na posesję i sprawdzić czym właściciel pali w piecu. W godzinach nocnych 

ani Straż Miejska ani Policja takiego prawa nie mają. 

Dodał, że nie ma uchwały antysmogowej, która mówi o tym, czym mieszkańcy mogą palić. Z 

kontroli wynika, że jest to różnego rodzaju węgiel oraz drewno o różnej wilgotności. 

Powiedział również, że najgorzej sprawa wygląda, jeśli ktoś ma piec, w którym musi rozpalać 

codziennie. Wtedy z komina wydobywa się czarny dym i wygląda, jakby ktoś palił np. 

śmieciami, jednak kiedy strażnicy sprawdzają co jest w kotłowni czy w palenisku, nie ma 

przypadków aby mieszkańcy palili śmieciami. Wspomniał, że są dwie kamienice przy ul. 

Kościuszki, gdzie jest problem, ale w tych przypadkach nawet wystawienie mandatu nie 

przynosi żadnego skutku. Pytani o opał mówią, że go nie mają i palą tym, co uda im się zebrać.  

Jeśli chodzi o temat odśnieżania chodników Grzegorz Kosiński powiedział, że sytuacja była 

trudna i to, co zwracało uwagę, że wiele osób było w tym czasie chorych. Jak powiedział było 

sporo sytuacji, gdzie chodniki nie były odśnieżane w ogóle. Strażnicy sprawdzali kto jest 

właścicielem danego terenu i zwracali im uwagę, aby zadbali o odśnieżenie terenu przed 

posesją.  

 

Jacek Niedźwiedzki powiedział, że po raz kolejny nie został zrozumiany w sprawie parkingu 

dla osób niepełnosprawnych. Przedstawił sytuację, w której miejsce z kopertą znajduje się 

daleko od celu i osoba niepełnosprawna ma problem w dotarciu ze względu na odległość.  

 

Czesław Renkiewicz – Prezydent Miasta powiedział, że jeśli dojdzie do wniosku, że zmiana w 

przepisach dotyczących strefy płatnego parkowania jest potrzebna wówczas przygotuje projekt 

uchwały. Natomiast jeśli radni chcą tej zmiany również mają inicjatywę uchwałodawczą i nic 

nie stoi na przeszkodzie, aby przygotowali projekt uchwały.   

 

Jacek Niedźwiedzki powiedział, że można np. wydawać karty parkingowe dla 

niepełnosprawnych przypisane do określonego pojazdu, jak jest w innych miastach. Osoba 

niepełnosprawna, która posiada taką kartę może zaparkować wtedy, gdzie jest jej najwygodniej. 

Odnośnie tematu związanego z SOK-iem powiedział, że nie wie czy Dyrektor tej jednostki ma 

kompetencje, aby segregować czy coś jest dobrą czy złą kulturą, czy się nadaje czy nie. 

Podkreślił, że jest to niegospodarność. 

 

Kamil Lauryn powiedział, że bardzo się cieszy, że Dyrektor SOK-u zmienił zdanie i jest 

otwarty na to, aby w środku tygodnia odbył się występ stand-upera Mateusza Sochy.  Jak 

powiedział każdy artysta ma swój sposób wyrażania swojej sztuki a jeśli są tam wulgaryzmy 

można zastrzec sprzedaż biletów wyłącznie dla osób pełnoletnich.  

Zaznaczył, że nie można się zamykać, bo nie po to został zbudowany gmach SOK-u, aby 

występowali tam tylko miejscowi artyści.  

 

Bogdan Bezdziecki przypomniał, że podobna dyskusja miała już miejsce podczas posiedzenia 

Komisji Ekologii, Kultury, Sportu i Turystyki i dotyczyła wtedy organizacji koncertu zespołu 

hip-hopowego. Zapytał, skąd taki upór, aby to Suwalski Ośrodek Kultury był miejscem do 

organizacji tego typu wydarzeń. Dodał, że można taki występ można zorganizować w Suwałki 

Arenie, gdzie każdy będzie miał możliwość uczestniczenia i nie będzie to budziło kontrowersji.  
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Zaznaczył, że w tej kwestii w pełni zgadza się z Dyrektorem SOK-u. Podkreślił, że w takim 

miejscu, jak ośrodek kultury musi być dokonywana weryfikacja tego, co się tam pojawia.  

Dodał, że nie chodzi o to, aby takie występy cenzurować czy w ogóle do nich nie dopuszczać, 

ale mogą się one odbywać w innych obiektach.  

 

Marek Lech Zborowski-Weychman powiedział, że forma stand-upu jest mu bliska i bardzo 

lubi uczestniczyć w takich występach. Dodał, że w Suwałkach jest możliwość, aby w takich 

wydarzeniach wziąć udział, ponieważ jedna z suwalskich restauracji organizuje te występy 

regularnie i zaprasza najlepszych polskich stan-uperów. Podkreślił, że konwencja stand-upu jest 

narażona na wulgaryzmy, natomiast mogą być one podane w różny sposób, mniej lub bardziej 

bezpośredni. Dodał, że jego zdaniem stand-up powinien zostać w tej restauracji, bo to się 

sprawdza a niekoniecznie są to występy, które należałoby prezentować w ośrodku kultury.   

 

Adam Ołowniuk odniósł się do wypowiedzi Dyrektora OSiR-u. Zaapelował, aby nie utrudniać 

mieszkańcom dostępu do sportu, do pływalni. Jak powiedział rozumie dlaczego podwyżka 

zostaje wprowadzona, ale według niego na warunki suwalskie jest to zbyt wysoka kwota. 

Poprosił o ponowne przeanalizowanie tej kwoty.  

 

Ad pkt. 25 

Zakończenie obrad sesji Rady Miejskiej w Suwałkach. 

 

 

Zdzisław Przełomiec – Przewodniczący Rady Miejskiej poinformował, że kolejna sesja jest 

planowana 25 stycznia 2023 roku. 

 

Kończąc LII sesję Rady Miejskiej Zdzisław Przełomiec podziękował gościom, Prezydentom, 

Skarbnikowi oraz radnym za uczestnictwo i aktywny udział.  

 

Na zakończenie złożył życzenia noworoczne. Na tym protokół zakończono. 

       

 

Przewodniczący 

Rady Miejskiej w Suwałkach 

 

Zdzisław Przełomiec 
 

 

 

 

 

 

 

 

 

Protokół sporządziła: Anna Przybycień 

 

Podinspektor w Biurze Rady Miejskiej Urzędu Miejskiego w Suwałkach  


